
21.07.2022. 

Obraćanje na otvaranju 20. Trga od knjige  

 

Uvaženi konzule Republike Srbije, gospodine Rogoviću, cijenjeni gospodine Bazdulj i direktorice 

Maslan, poštovani učesnici i posjetioci Sajma, dragi Novljani i gosti,  

Čast mi je i zadovoljstvo da vam u ime grada Herceg Novog poželim dobrodošlicu na jubilarno 

izdanje Međunarodnog sajma knjiga.  

Već dvije decenije okupljamo se na „Trgu od knjige“, zbog književnosti, ali i nas samih. Raste ovaj 

festival, a i mi sa njim, oplemenjeni riječima i poznanstvima koji mijenjaju pogled na svijet.  

Jedna od, usudiću se da kažem, najvažnijih karakteristika „Trga od knjige“ jeste njegova duboka 

odanost - prema knjizi i čitanju, ljepoti koja se krije među stranicama, prema podsticaju i snazi koje 

ima pisana riječ. 

Kada se to dopuni dobrom organizacijom, uspješnom saradnjom sa brojnim autorima i izdavačima, 

kao i podrškom grada koja je neupitna, dođe se do trenutka koji večeras zajedno slavimo – 20 godina 

uspješnog trajanja festivala. 

Još jedan važan aspekt je društvena uloga ove manifestacije, koja se možda najbolje ogleda u 

činjenici da su njen neizostavan dio programi za djecu i oni posvećeni bokeškom izdavaštvu.  

Posebnost „Trga od knjige“ je i lokacija na kojoj se održava – srce grada u kojem su svoja životna i 

umjetnička iskustva zbrajali Andrić, Matavulj, Car, Lalić, Ćopić, Maksimović, Raičković, Džumhur, 

Kostić i mnogi drugi.  

Činjenica da su na ovom mjestu živjeli i stvarali mnogi književnici koji su modelovali kulturnu i 

društvenu sliku regiona i svijeta, uistinu predstavlja kulturološku posebnost našeg grada i potvrđuje 

da Herceg Novi zaslužuje kvalitetan, respektabilan, međunarodni sajam knjiga. Iz tog razloga, lokalna 

uprava i gradska Biblioteka godinama stoje iza ovog festivala, kao važne tačke na kulturnoj mapi 

grada. 

Jubilej „Trga od knjige“ poklopio se sa još jednim – 130 godina od rođenja Iva Andrića. Ta dva važna 

momenta spajaju se večeras, kreirajući još jednu u nizu teško prebrojivih veza između velikog 

nobelovca i Herceg Novog, grada u kojem je Andrić živio „mirnu sreću svoga nemirnoga vijeka“.  

Zahvaljujem se svima koji su doprinijeli organizaciji festivala, učesnicima što su se odazvali na naš 

poziv, kao i brojnim posjetiocima. 

Neprolazna vrijednost sadržana u književnosti odolijeva naletima mnogo manje kvalitetnih proizvoda 

modernog vremena, u kojima se informacija, opažanje ili neki oblik saznanja saopštavaju jednoslojno 

i pojednostavljeno, očekujući od publike svrstavanje na jednu od dvije ili više sukobljenih strana, bez 

težnje ka punoj istini i suštini. 

Dragi prijatelji, želim vam da uživate u još jednom putovanju koje širi vidike, a knjiga to uistinu čini 

više od bilo kojeg drugog oblika prenosa informacija.  

Siguran sam da ćete na „Trgu od knjige“ pronaći fragmente života i svijeta koji otkrivaju i čuvaju 

ljepotu, ljubav i mudrost. Uživajte.  
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